
INTERVJU S JASNOM HELD,  

PROFESIONALNOM PRIPOVJEDAČICOM BAJKI 

Jasna Held rođena je i živi u Dubrovniku. Jedina je hrvatska profesionalna pripovjedačica 

bajki. Od 1994. nastupa kao pripovjedačica bajki i priča te lutkarica. Od strane renomiranog 

pripovjedačkog teatra iz Velike Britanije uvrštena je među 10 odličnih europskih pripovjedača 

izvan Velike Britanije. Nastupala je s lutkarskim predstavama (njene autorske priče) i 

predstavama pripovijedanja narodnih bajki i priča. Od 2009. nastupa samo s predstavama 

pripovijedanja. Članica je HCDO-a (Hrvatskog centra za dramski odgoj) te je u Zagrebu 

održala više radionica/seminara odgajateljima, nastavnicima i članovima HCDO-a te Agencije 

za odgoj i obrazovanje, a na temu «Pripovijedanje bajki i priča». 

Samo za Čiperko otkriva sve tajne svojeg neobičnog zanimanja. 

Za sebe kaže da je putnik namjernik, gdje god da je cesta odvede ona uvijek radi isto – priča 

bajke i živi u bajci! 

1. Kako ste došli na ideju da se bavite ovim poslom? 

To je posao koji je pronašao mene. 

2. Kad ste shvatili da je to vaš životni poziv? 

Vezano je za rat i doživljaje u ratu. 
 

3. Što podrazumijeva vaše zanimanje? 

Putovanje krajolikom i svijetom bajki. 

4. Što znači profesionalna pripovjedačica bajki? 

To znači da pripovijedam i da od toga mogu živjeti, da primam plaću.  

5. Recite nam nešto o svojim prvim iskustvima pripovijedanja bajki. 



Oni koji slušaju, najviše o tome mogu reći. To ste mogli vidjeti i sama kada sam djeci 

pričala. 

6. Koje bajke najčešće pripovijedate? 

Situacija odabire. 

7. Reagiraju li djeca spontano dok pripovijedate bajke? Kako? 

Vidjeli ste i sad kako reagiraju. Djeca su uvijek spontana i reagiraju na svaku 

situaciju. 

8. Pričate li bajke i za odrasle i imali interesa za to? 

Naravno. Interesa uvijek ima. 

9. Kako odrasli reagiraju na to? Ima li i kod njih interakcije? 

Odrasli vam reagiraju isto kao i djeca. 

 

10. Pišete li vi svoje priče/bajke? 

Nisam. Nema potrebe. Samo pripovijedanje je jako zahtjevno. 
 

11. Ima li svaka vaša bajka sretan završetak? 

Narodne su to bajke i nema svaka sretan završetak, ali takve bajke pričam odraslima. 

Djeci uvijek pričam bajke sa sretnim završetkom. 

12. Kome danas najradije pričate priče? 

Djeci. Djeca su budućnost svijeta. 
 

13. Dosadi li vam ikada ovaj vaš posao i biste li ga mijenjali? 

Nikada. Taj me je posao pronašao. 
 

14. Imate li kakvu poruku za nas, naše učitelje, roditelje? 

Čitajte bajke. Bajke su i meni uvijek pomagale. Bajke služe kao terapija. 

Viktorija, Sara, Stefani 

 



 

 

 

 


